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(Fremsat 2/12 92. Første behandling 9/12 
92. Betænkning 15/12 92. Anden behandling 
16/12 92. Tillægsbetænkning 16/12 92). 

Der var ikke, stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
- vedtoges enstemmigt med 135 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

25) Tredje behandling af lovforslag nr. L 113: 
Forslag til lov om Rigshospitalet. 
Af sundhedsministeren (Ester Larsen). 
(Fremsat 2/12 92. Første behandling 8/12 

92. Betænkning 14/12 92. Anden behandling 
16/12 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Birgitte Husmark (SF): 
Når jeg tager ordet her på denne sidste dag i 

anledning af vores vedtagelse -  og det gælder 
også SF's vedtagelse -  af den 4-årige aftale for 
Rigshospitalet, er det, fordi sagen jo er gået 
vældig hurtigt igennem Folketinget. Og det be- 
tyder altså også, at den er gået igennem Folke- 
tinget, uden at den nye takststruktur, som lig- 
ger i lovforslaget, er blevet forhandlet færdig 
og accepteret af de samarbejdspartnere, som er 
så afgørende for Rigshospitalet, nemlig amts- 
kommunerne, og det finder vi meget beklage- 
ligt. 

Desuden vil vi også gerne herfra understrege 
behovet for, at der sker et tæt samarbejde imel- 
lem Rigshospitalet og de amtskommunale par- 
ter og ikke mindst universitetshospitalerne om 

den forskning, som skal foregå dels på Rigsho- 
spitalet og dels i det øvrige sundhedsvæsen. 

Endelig vil vi gerne til sidst understrege, at 
vi lægger megen vægt på den målsætning, som 
Rigshospitalet nu selv har opstillet, og vi vil 
meget nøje følge, hvordan de lever op til den, 
specielt med hensyn til det sidste punkt om, at 
man vil respektere individet -  patienter såvel 
som medarbejdere. Det er et krav til alle på 
Rigshospitalet, hvis rolle det er at tjene det 
danske samfund. Det gælder specielt i disse ti- 
der, hvor der er megen diskussion om rengø- 
ringen, hvordan den tilrettelægges, og hvordan 
rengøringspersonalet behandles; det vil vi ger- 
ne følge meget nøje. 

Men vi er som sagt glade for, at der nu er 
lavet en 4-årig aftale, og vi vil følge forløbet af 
den meget nøje. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 123 stemmer (S, KF, V, SF, CD, 
RV, KRF og Hans Erenbjerg (UP)), mod 10 
(FP, Sonja Mikkelsen (S) og Inger Stilling Pe- 
dersen (KRF)). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

26) Tredje behandling af lovforslag nr. L 115: 
Forslag til lov om ændring af  lov om offentlig 

sygesikring. (Omlægning af medicintilskud til 
visse lægemidler). 

Af sundhedsministeren (Ester Larsen). 
(Fremsat 4/12 92. Første behandling 8/12 

92. Betænkning 15/12 92. Anden behandling 
16/12 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. , 

Forhandling 

Birgitte Husmark (SF): 
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Fra SF's side skal vi beklage, at dette lovfor- 
slag nu bliver vedtaget, for det, der er behov 
for, er ikke, at de mennesker, der har brug for 
medicin, kommer til at betale mere for deres 
medicin, og det blive konsekvensen af loven. 

Vi er selvfølgelig ikke blinde for, at der må- 
ske også kan komme en effekt, der betyder, at 
medicinalfirmaerne er nødt til at nedsætte, de- 
res pris. Men vi mener ikke, at denne effekt vil 
blive særlig gennemslagskraftig, når man i for- 
vejen har den såkaldte G-ordning. 

På den baggrund finder vi det stadig væk 
dybt beklageligt, ,at man ikke fra den danske 
regerings side tager initiativ til at foretage en 
offentlig prisfastsættelse, der for alvor kunne 
banke medicinalindustriens alt for høje priser 
ned til gavn både for de danske skatteydere og 
for de mennesker, der har brug for medicinen. 
Det er den måde, man burde få medicinpriser- 
ne ned på. Derfor stemmer vi imod dette lov- 
forslag. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 118 stemmer (S, KF, V, CD, RV, 
KRF og Hans Erenbjerg (UP)) mod 17 (SF og 
FP). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

27) Tredje behandling af lovforslag nr. L 116: 
Forslag til lov om apotekernes bruttoavance i 

1993. 
Af sundhedsministeren (Ester Larsen). 
(Fremsat 2/12 92. Første behandling 8/12 

92. Betænkning 15/12 92. Anden behandling 
16/12 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. ' , . 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 128 stemmer (S, KF, V, SF, CD, 
RV, KRF og Hans Erenbjerg (UP)) mod 8 
(FP). ! 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

28) Tredje behandling af lovforslag nr. L 117: 
Forslag til lov om ændring af lov om levneds- 

midler m.rri. 
Af sundhedsministeren (Ester Larsen). 
(Fremsat 2/12 92. Første behandling 8/12 

92. Betænkning 11/12 92. Anden behandling 
15/12 92). < 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 135 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

29) Tredje behandling af lovforslag nr. L 118: 
Forslag til lov om ændring af lov om mærk- 

ning af tobaksvarer og om tjæreihdhold i ciga- 
retter. 

Af sundhedsministeren (Ester Larsen). 
(Fremsat 2/12 92. Første behandling 9/12 

92. Betænkning 10/12 92. Anden behandling 
15/12 92). 

Der var "kke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 


